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d’implementar aquesta perspectiva amb els continguts curri-
culars . Fruit d’aquest conveni, els dies 2 i 3 d’octubre es va 
celebrar el I Congrés d’Innovació i Gestió Avançada en la 
Formació per l’Ocupació .

Així mateix, des d’altres departaments de la conselleria s’es-
tan impulsant actuacions per a fomentar l’ocupació verda, 
entre les quals li puc destacar: el desenvolupament del Pla 
d’impuls de vehicle elèctric i desplegament de la infraes-
tructura de recàrrega a la Comunitat Valenciana, que va 
ser presentat aquest setembre . En aquest pla s’estableixen 
objectius concrets de penetració de la mobilitat elèctrica, 
s’analitzen les barreres de desplegament de la infraestruc-
tura del vehicle elèctric i es realitza una proposta de solu-
cions per a superar aquestos entrebancs . Les ordres ja han 
eixit i estem resolent-les .

En l’àmbit del pla Renhata ja es va publicar les ajudes per 
a la substitució de calderes domèstiques i la instal·lació de 
noves finestres amb un total de 950.000 euros. Però, a més 
a més, he de dir-li que en el 2018 implementarem, en el pla 
de la rehabilitació Renhata, la rehabilitació de façanes amb 
eficiència energètica. Quant a l’estalvi i eficiència en l’àm-
bit industrial, ja s’han publicat les ajudes al programa d’es-
talvi i eficiència energètica en la indústria i al programa d’au-
ditories energètiques en pimes i implantació de sistemes de 
gestió energètica .

Açò és el que he pogut extraure que estem fent des de la 
conselleria per l’economia verda, que pense que no és poc . 
Però, a més a més, podríem estar implementant-li tot allò 
que està fent-se des de la conselleria, per exemple, d’habi-
tatge i vertebració del territori i urbanisme o infraestructu-
res . I, a més a més, també des d’agricultura, medi ambient, 
canvi climàtic, desenvolupament rural o d’altres conselleries 
que també estem implicats en la sostenibilitat en l’economia 
verda i, en definitiva, en millorar el dia a dia de la gent i cohe-
sionar cada vegada més el nostre territori .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Passem a continuació a la pregunta número 991 que formula 
la diputada Teresa García del Grup Parlamentari Compromís 
també el conseller d’economia sostenible .

Senyora García .

La senyora García Muñoz:

Bona vesprada .

Bona vesprada, senyor conseller .

Anem a centrar-nos en polítiques positives i anem a deixar 
de fer cas als responsables que, per exemple, perdérem el 
sistema bancari de finançament valencià quant als seus 
consells econòmics . Mal els aniria .

Aquesta cambra no pot oblidar la seua relació amb el terri-
tori . Aquest exercici parlamentari probablement unit amb 
les polítiques del Consell que emanen del pacte del botànic 
siga el més fructífer quant a polítiques de forta implantació 
territorial en les nostres ciutats i comarques . Per exemple, 
l’Avalem Territori o Avalem Joves Plus en la seua conselle-
ria, o els programes de Xarxa Llibres o el recent programa de 
construcció d’escoles, per no parlar de l’activació de fons de 
cooperació i la futura llei de comarcalització o de mancomu-
nitats que estan desenvolupant-se .

La pregunta que avui li anem a traslladar té relació amb la 
vertebració territorial des del punt de vista de les polítiques 
en matèria turística . El Camp de Morvedre, per exemple, el 
Pla de dinamització i governança turística ens va a perme-
tre en els tres anys que té de desenvolupament, en primer 
lloc, pensar en clau comarcal i construir una oferta turística 
que emmarque el potencial de Sagunt en relació als pobles de 
la nostra comarca, la Baronia, la Vall de Sogorb i Canet d’en 
Berenguer .

I, per altra, i amb una dotació de quasi un milió d’euros, també 
ens va permetre treballar en tres línies d’acció per generar 
una oferta turística de qualitat . En la comunicació, la creació 
de marca i la promoció del producte turístic per tal de relacio-
nar-se necessàriament amb la complementarietat de l’oferta 
amb el mercat turístic de la ciutat de València; amb la creació 
de productes turístics, com pot ser la Film Office, de la qual ja 
formem part; amb el desenvolupament d’infraestructures que 
estan molt demandades, com el servei d’autocaravanes; i amb 
la potenciació de punts d’atracció de nous tipus de turisme com 
pot ser el crowdfunding en les marjals de la nostra comarca .

Però, sobretot, ens va permetre la vertebració del nostre 
territori a través de projectes com «La mar entre marjals,» 
que ens va a permetre unir les vies verdes des del riu 
Palància amb la marjal dels Moros i la d’Almardà-Almenara . 
De tal manera que podrem revitalitzar i vertebrar el nostre 
patrimoni natural, les platges, el riu, la marjal i el delta amb 
el patrimoni històric de l’antic grau vell i el patrimoni indus-
trial de l’antiga siderúrgica. Tot açò, a banda d’allò que puga 
suposar Sagunt, el castell, el teatre romà, etcètera, com a –
diguem– entitats turístiques de major envergadura .

Per això, perquè sabem de l’oportunitat que suposa per als 
nostres pobles i ciutats i les nostres comarques poder apos-
tar per un sector que a dia de hui suposa el 13% del PIB 
valencià i genera el 14% de l’ocupació en el nostre país; 
perquè és també necessari vertebrar una oferta turística 
valenciana arrelada en el nostre territori i basada en la nostra 
cultura, en el nostre patrimoni, el material i l’immaterial, i 
també en la nostra riquesa natural, lluny dels grans esdeveni-
ments artificials que hem hagut de patir en el passat i que han 
generat grans forats econòmics, volem conéixer per part del 
Consell quines accions s’estan duent a terme per a la dina-
mització del turisme territorial i en foment de la governança 
turística descentralitzada . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, senyora García .

Quan vullga, conseller .
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El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Moltes gràcies, presidenta .

Senyora diputada, que no li càpia cap dubte que, si alguna 
característica té aquest Consell, és el treballar dia a dia per 
vore com podem generar sinergies i interactuar en els dife-
rents aspectes que comporten la millora dels ciutadans i 
ciutadanes . Tot allò que puga combinar-se, indústria, cultura, 
turisme i tal, doncs, ho estem fent, ho estem intentant fer en 
el dia a dia .

Dir-li que en el marc del Pla estratègic de turisme de la 
Comunitat Valenciana 2010-2020 un aspecte fonamental de 
la política turística és el manteniment, adaptació i millora de 
les destinacions turístiques madures i també el creixement 
i desenvolupament de les destinacions turístiques incipi-
ents, amb l’objecte de mantenir la competitivitat de la nostra 
oferta turística i la seua posició en el mercat nacional i inter-
nacional . Un sector on ha augmentat un 5,6 l’ocupació en les 
activitats turístiques al nostre territori fins al mes de setem-
bre d’enguany .

Amb aqueixa finalitat La Generalitat, mitjançant l’Agència 
Valenciana de Turisme, ha llançat la iniciativa dels plans de 
dinamització i governança de les destinacions turístiques del 
nostre territori, en col·laboració amb les diputacions, altres 
administracions locals i ens privats, destinada a la innovació, 
modernització, foment i consolidació dels productes turís-
tics valencians des de la perspectiva de l’oferta, atenent fona-
mentalment a criteris de millora de la competitivitat, sosteni-
bilitat i reequilibri socioterritorial .

La finalitat principal és la diferenciació i especialització de les 
destinacions turístiques com a via per a la desestacionalit-
zació i la creació de valor afegit a través de les accions que a 
continuació li relacione; donar valor als recursos locals infra-
utilitzats, dotant-los de coherència i estructura per al seu ús 
turístic; modernització dels serveis i infraestructures turís-
tiques obsoletes en destinacions consolidades; introducció i 
aplicació de les noves tecnologies en la destinació; creació de 
destinacions turístiques intel·ligents; i creació de productes 
turístics experimentals basats en l’aprofitament dels recur-
sos turístics de la destinació: naturalesa, patrimoni, cultura, 
gastronomia .

Els beneficiaris d’aquestos plans són mancomunitats turís-
tiques, municipis i associacions intermunicipals . En l’actuali-
tat estan en execució els plans per a les mancomunitats dels 
Ports, l’Alt Palància, l’Espadà-Millars, l’Alt Túria, la Vall d’Al-
baida, l’Alcoià i el Comptat i la Vall de Pop . Així com per a l’as-
sociació intermunicipal de Catí, Culla, Benassal i Ares del 
Maestrat, i per al consorci de la Ribera .

En 2017 s’està treballant en cinc nous plans que són els 
següents: Associació Intermunicipal dels Municipis del 
Penyagolosa, Sagunt i Camp de Morvedre, mancomunitat de 
la Safor, Elda i municipis del Vinalopó, Oriola, i municipis de la 
Vega del Segura .

La durada dels plans de dinamització s’estableix en tres anys 
i els recursos públics destinats als plans ascendeixen a 3,6 
milions d’euros, a parts iguals entre l’Agència Valenciana de 
Turisme, diputacions i ens locals .

A tot açò, he d’afegir que les línies d’actuació proposades per 
al territori i les destinacions, la competitivitat, i els mercats, 
i productes turístics es cohesionen i complementen mitjan-
çant el desenvolupament de la governança turística que es 
formalitzarà amb la nova llei de turisme, oci, i hospitalitat, 
que dedica el seu títol I a la governança.

Dir-li que aquesta llei està ja en el tràmit final, depén única 
i exclusivament del dictamen preceptiu del Consell Jurídic 
Consultiu .

I a nivell estratègic, el llibre blanc de turisme identifica les 
mesures englobades en la governança turística com agluti-
nant de la política turística i les agrupa en quatre apartats, 
que són: coordinació i cooperació interinstitucional, . . .

La senyora vicepresidenta primera:

Conseller .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

…dinamització turística, nou model econòmic i coneixement 
del servei del sector turístic .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gràcies, senyor conseller .

Anem a passar a l’última pregunta de la vesprada, que és la 
número 923, que formula el diputat Antonio Estañ del Grup 
Parlamentari Podemos-Podem, també al conseller d’econo-
mia sostenible . (Soroll de papers)

Senyor Estañ, quan vullga .

El senyor Estañ García:

Gràcies .

Bona vesprada, conseller .

El pasado 30 de noviembre –ya casi hace un año– insta-
mos al Consell, del acuerdo de esta cámara, a elaborar un 
plan de choque contra la economía sumergida dada la situa-
ción endémica de gran parte o de muchos sectores de nues-
tro territorio, y dados los datos que se reiteran, año tras año, 
donde siempre aparecemos por encima de la media estatal, y 
sobre todo por cómo combinan estos datos pues con las tasas 
de precariedad y pobreza que conocimos hace unos días .

Lo que aprobamos era un plan que estuviera coordinado 
con la administración estatal debido a las competencias en 
materia de inspección facilitando así la participación de la 


